
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 21 lutego 2018 r. 
 

OA.0002.2.2018.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XLV/2018 
z obrad XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 

się 14 lutego 2018 r. w Sali narad budynku nr 40 w Krzywczy 
 
 

 Na XLV sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 10:06 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski wnioskował o zmianę porządku obrad 
poprzez zdjęcie z punktu 4 podpunktu 7 rozpatrzenie projektu uchwały Rady 
Gminy w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienie służebności 
na działce Nr 657/5 stanowiącej własność Gminy Krzywcza położonej 
w miejscowości Średnia. 
 Porządek obrad wraz z poprawką w wyniku przeprowadzonego 
głosowania przyjęty został jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 
2) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form 

wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Gminy 
Krzywcza przez inne niż Gmina Krzywcza osoby prawne i osoby fizyczne oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania; 

3) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu (na remont 
chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 884 w Ruszelczycach w wysokości 
41 000 zł); 
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4) upoważnienia Wójta Gminy Krzywcza do zawarcia porozumienia i przyjęcia 
do realizacji zadania ponadgminnego; 

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2018 rok; 

6) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 94/1 w Bachowie) 
stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 

7) przyjęcia planów pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady w 2018 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokoły Nr XLIII/2017 i XLIV/2018 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby 
ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich 
nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 

Ad.4. 
 Na wstępie tego punktu oddano głos Staroście Powiatu Przemyskiego 
Janowi Pączek, który przedstawił informację o działalności Powiatu 
Przemyskiego w ubiegłym roku oraz o planach działania na 2018 rok. 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przygotowanych 
projektów uchwał. 
 Radny Ryszard Pawłowski zgłosił uwagę, co do kolejności 
podejmowania projektów uchwał. W związku z tym wnioskował, aby 
w pierwszej kolejności rozpatrzyć projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu (na remont chodnika 
w ciągu drogi wojewódzkiej nr 884 w Ruszelczycach w wysokości 41 000 zł), 
gdyż jego rozpatrzenie skutkuje do podjęcia proponowanej uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
 Wniosek ten został przyjęty przez aklamację. 
 

 Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu 
(na remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 884 w Ruszelczycach 
w wysokości 41 000 zł). 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Radny Ryszard Pawłowski uważa, że chodnik ten jest mało 
uczęszczany i niecelowe jest wydatkowanie z budżetu gminy kwoty 41 000 zł 
na to zadanie. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLV/219/2018 stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLV/220/2018 stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół 
prowadzonych na terenie Gminy Krzywcza przez inne niż Gmina Krzywcza 
osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystywania. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLV/221/2018 stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 11:49 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 12:14. 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Krzywcza 
do zawarcia porozumienia i przyjęcia do realizacji zadania ponadgminnego. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XLV/222/2018 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
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 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień 
na 2018 rok. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLV/223/2018 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Z koli Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki 
nr 94/1 w Bachowie) stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XLV/224/2018 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie przyjęcia 
planów pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady w 2018 roku. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany przedstawił plan pracy 
Rady Gminy Krzywcza na 2018 rok. 
 Przewodnicząca Komisji Maria Pawłowska przedstawiła plan pracy 
Komisji ds. Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Przestrzennego i Gospodarki 
Finansowej Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Marek Bosak przedstawił plan pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Radny Kazimierz Kurasz przedstawił plan pracy 
Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Zaopatrzenia 
Ludności i Ochrony Konsumenta Rady Gminy Krzywcza. 
 Z kolei Przewodniczący Komisji Zygmunt Sobol, przedstawił plan pracy 
Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy Krzywcza. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała XLV/225/2018 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.5. 
 Następnie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił 
informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację 
o realizacji wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią 
załączniki nr 11 i 12 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.6,7. 
 Radna Maria Pawłowska wnioskowała o wykonanie i zamontowanie 
tablic ogłoszeń we wszystkich miejscowościach gminy Krzywcza. 
 

 Radny Kazimierz Kurasz wnioskował o przygotowanie na najbliższą 
sesję Rady Gminy rozliczenia kosztów zimowego utrzymania dróg w sezonie 
2017/2018. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski wnioskował, aby również na najbliższą sesję 
Rady Gminy przygotować rozliczenie przekazanych dotacji oświatowych 
na niepubliczne przedszkola. 
 

 Sołtys wsi Ruszelczyce Tomasz Grzegorzak podziękował za podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Podkarpackiemu w formie dotacji celowej na remont chodnika w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 884 relacji Przemyśl-Domaradz na terenie Gminy Krzywcza 
w wysokości 41 000,00 zł. 
 

 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił prośbę Parafii 
Rzymsko-Katolickiej w Krzywczy o wsparcie finansowe na modernizację 
zabytkowej plebanii. W ramach planowanego zakresu prac przewiduje się: 
prace wewnątrz budynku polegające na zamontowaniu stropów, 
zainstalowaniu drzwi, nałożeniu podłóg, malowaniu ścian, urządzenie 
łazienek, kuchni, kancelarii oraz prace na zewnątrz budynku polegające 
na wytynkowaniu ścian, wykonanie gzymsów, ułożenie kostki brukowej, 
i ukształtowanie terenu wokół budynku. Termin zakończenia tych plac planuje 
się na wrzesień bieżącego roku. 
 

 Z kolei Wójt Gminy przedstawił prośbę Komendanta Komisariatu Policji 
w Dubiecku o wsparcie finansowe na zakup opasek odblaskowych oraz zakup 
i przekazanie na potrzeby Komisariatu Policji w Dubiecku urządzenie 
wielofunkcyjne. Rozeznając ceny zakupu tego urządzenia, koszt wyniósłby 
około 600 złotych. Natomiast opaski gmina ma w posiadaniu zakupione 
w ubiegłym roku i można będzie je przekazać. 
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 Wójt Gminy przedstawił również prośbę Przedsiębiorstwa Usług 
Drogowych Marka Kowieszko, wykonawcy dokumentacji projektowej dla 
budowy drogi gminnej Bachów-Chyrzyna, o zwiększenie środków finansowych 
z budżetu gminy o kwotę 30 000 zł netto na pokrycie niezaplanowanych 
kosztów przeprojektowania przebiegu drogi Bachów-Chyrzyna. Prośbę 
tą argumentując tym, że w celu uzyskania uzgodnień od Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie narzucono konieczność umocnienia 
skarpy brzegowej rzeki San na odcinku łącznie około 1 150 m. W celu 
uzgodnienia tych negatywnych skutków zachodzi konieczność odsunięcia osi 
drogi min. 5-6 m, co znacznie zmniejszy zakres umocnienia skarp linii 
brzegowej, jak również wpłynie korzystnie na eksploatację drogi w terenie 
zalewowym. Ponadto w uzgodnieniach wymaga się zaprojektowanie zjazdów 
do posesji oraz innych dodatkowych opracowań z użyciem specjalistycznego 
oprogramowania komputerowego, co wiąże się z dodatkowymi 
nieprzewidzianymi kosztami. 
 Zdaniem Wójta Gminy Wacława Pawłowskiego i Zastępcy Wójta 
Wojciecha Sobola, za podjęciem decyzji o przeprojektowaniu drogi 
i zwiększeniu o kwotę 30 000 zł na pokrycie niezaplanowanych kosztów 
przemawia aspekt ekonomiczny. Przesunięcie drogi przyniesie oszczędności 
w kwocie około 600 000 zł. 
 Rada Gminy wyraziła, przez aklamację, pozytywną opinię w sprawie 
dokonania zmiany umowy i podpisania stosownego aneksu zwiększającego 
środki finansowe o 30 000 zł netto z zastrzeżeniem terminu wykonania 
dokumentacji projektowej najpóźniej do 15 czerwca 2018 roku. 
 Rada Gminy wyraziła również, przez aklamację, zgodę na przyznanie 
wsparcia finansowego na modernizację zabytkowej plebanii w Krzywczy oraz 
wsparcie na zakup urządzenia wielofunkcyjnego dla Komisariatu Policji 
w Dubiecku. 
 

 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła wniosek 
Pani Joanny Furman z Woli Krzywieckiej o wydzierżawienie na okres 3 lat 
części działki nr 434 o pow. około 80 m2 w Krzywczy w celu postawienia areny 
- mini kawiarenka, pod którą zamierza sprzedawać lody, napoje, słodycze. 
 Rada Gminy negatywnie ustosunkowała się do tego wniosku. 
 

 Protokoły Nr XLIII/2017 i Nr XLIV/2018 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane zostały jako 
przyjęte jednogłośnie. 
 
 

Ad.8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 13:14 
XLV zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


